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Protokół Nr XIX/21 

z posiedzenia Rady Gminy Bobrowice  

 

w dniu 28 lipca 2021 r. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 15 radnych, co według Przewodniczącego 

stanowiło kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik do protokołu.  

  

Ponadto w zdalnym posiedzeniu udział wzięli:  

1. Wojciech Wąchała – Wójt Gminy 

2. Beata Wasyłyk-Sosnowska – Sekretarz Gminy 

3. Małgorzata Bednarz – Skarbnik Gminy 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad XIX sesji Rady Gminy. 

2. Ślubowanie radnych. 

3. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bobrowice na lata 2021-2026. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2021. 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

12. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Zamknięcie obrad XIX sesji Rady Gminy. 

 

 

Ad 1. 

Otwarcia XIX sesji online o godz. 9:00 dokonał Przewodniczący Łukasz Kamerduła, 

witając radnych oraz zaproszonych gości.  
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Ad 2. 

W tym punkcie posiedzenia Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej Pani 

Kamila Kostrzewska odczytała treść zaświadczeń o wyborze na radnego Pana Jacka 

Gąszczaka oraz Pana Jarosława Misia i złożyła gratulacje. 

 
Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła odczytał rotę ślubowania o treści: „Wierny 

Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego 

sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 

mieszkańców”, a następnie radni złożyli swoje ślubowanie kolejno odpowiadając słowami: 

„Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg”. 

 

Ad 3. 

Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad. Sekretarz złożyła wniosek o zmianę porządku  

i wprowadzenie w pkt 11 – „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Województwa Lubuskiego”.  

Radny Andrzej Grudziński zwrócił uwagę, że uchwała powinna być procedowana przed 

uchwałami dotyczącymi zmian w budżecie. 

Sekretarz przychyliła się do uwagi radnego i wprowadziła poprawkę do wniosku  

o wprowadzenie projektu uchwały w pkt 9. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o zmianę porządku, który 11 głosami „za”, 

1 „przeciw”, 1 „wstrzymującym się” został przyjęty. 

 

Proponowany porządek posiedzenia po zmianach: 

1. Otwarcie obrad XIX sesji Rady Gminy. 

2. Ślubowanie radnych. 

3. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Województwa Lubuskiego. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bobrowice na lata 2021-2026. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2021. 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

13. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Zamknięcie obrad XIX sesji Rady Gminy. 

 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad ze zmianami, który został 

przyjęty 12 głosami „za”, 1 „wstrzymującym się”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 13 radnych.  

 

Ad 4. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie było. 

Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XVIII/21 sesji Rady Gminy 

Bobrowice z dnia 29 czerwca 2021 r. 

Wyniki głosowania: 11 „za”, 0 „przeciw”, 2 „wstrzymujące się”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 13 radnych.  

 

Ad 5. 

 Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła przedstawił informację o swoich działaniach 

w okresie międzysesyjnym.  

 

Ad 6. 

          Wójt Wojciech Wąchała przedstawił swoje sprawozdanie o pracy Urzędu Gminy  

w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 7. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono.  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 11 głosami „za”, 2 „wstrzymującymi się”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 13 radnych.  

 

Ad 8. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono.  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 11 głosami „za”, 2 „wstrzymującymi się”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 13 radnych.  

 

Ad 9. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Województwa Lubuskiego.  

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Sekretarz wprowadziła autokorektę dotyczącą nazwy zadania tj. „Przebudowa drogi 

polegająca na odnowie dywanikowej drogi wojewódzkiej nr 287 na odcinku Kosierz-

Bobrowice”. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał o sposób wykonania przebudowy drogi oraz zwrócił 

uwagę na konieczność budowy przejścia dla pieszych i zamontowania barierek ochronnych. 

Wójt wyjaśnił, że przebudowa dotyczy odcinka o długości 500 m w miejscowości Kukadło. 

Radny Andrzej Grudziński zwrócił uwagę, że z uchwały nie wynika, że przebudowa będzie  

w miejscowości Kukadło, tylko na odcinku Kosierz-Bobrowice. 
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Wójt wyjaśnił, że zapis wynika ze stosowanego przez Zarząd Dróg Wojewódzkich 

nazewnictwa, dodał że proponowany przez radnego zapis zostanie umieszczony w uchwale. 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że temat budowy obwodnicy Kukadła jest już nieaktualny.  

Wójt wyjaśnił, że jest to najszybsze rozwiązanie, żeby ulżyć mieszkańcom, ponieważ szersza 

i równa droga przyczyni się do zmniejszenia hałasu i kurzu. Dodał, że obwodnica nie jest 

jeszcze tematem zakończonym. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 14 radnych.  

 

Ad 10. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bobrowice na lata 2021-2026.   

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”, 1 „wstrzymującym się”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 14 radnych.  

 

Ad 11. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2021.  

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Radny Łukasz Dudzic złożył pisemny wniosek o wprowadzenie poprawki w uchwale 

budżetowej o treści: „Zmniejszenie w dziale 801, rozdział 80104  - Przedszkola paragraf 6050 

Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych z zadania „Budowa przedszkola i żłobka  

w Bobrowicach” o kwotę 100.000 zł na zadania: udzielenie pomocy finansowej dla Starostwa 

Powiatowego w celu remontu nawierzchni drogi 1146F w miejscowości Bronków na odcinku 

przy cmentarzu oraz wyjeździe w stronę nieistniejącej miejscowości Czeklin”. 

 

Sekretarz wyjaśniła, że bez wniosku ze strony powiatu gmina nie może udzielić dotacji.  

 

Radny Marcin Jagodziński złożył wniosek o wprowadzenie poprawki w uchwale budżetowej 

o treści: „Zmniejszenie w dziale 801, rozdział 80104 – Przedszkola paragraf 6050 Wydatki 

inwestycyjne jednostek budżetowych z zadania „Budowa przedszkola i żłobka  

w Bobrowicach” o kwotę 80.000 zł na zadania: 

1. Wykonanie dokumentacji projektowej na zagospodarowanie terenu sportowo-

rekreacyjnego  za stadionem w miejscowości Bobrowice - 30.000 zł. 

2. Wykonanie dokumentacji projektowej na budowę chodnika: 

 w miejscowościach Dachów i Barłogi przy drodze powiatowej nr 1128F - 25.000 zł 

 w miejscowościach Chojnowo i Żarków 1140F – 25.000 zł”. 

 

Radny Jacek Gąszczak zaproponował, żeby zrealizować wnioski w ramach środków 

pochodzących z funduszu sołeckiego. 

Wójt wyjaśnił, że wnioski dotyczące wykonania dokumentacji projektowej dróg powiatowych 

należy złożyć do Zarządu Dróg Powiatowych.  

 

Radny Lucjan Tracz zaproponował, żeby gmina przejęła drogi powiatowe na terenie gminy,  

żeby mieszkańcy sami mogli w ramach środków z funduszu sołeckiego załatać dziury. 
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Radny Jakub Leśko dodał, że jeśli będzie taka decyzja mieszkańców, to środki z funduszu 

sołeckiego zostaną wydane na realizację wniosków. 

Przewodniczący poddał wnioski pod głosowanie. 

1. Wniosek radnego Łukasza Dudzica wynikiem głosowania 4 „za”, 9 „przeciw”,  

2 „wstrzymującymi się” został odrzucony. 

2. Wniosek radnego Marcina Jagodzińskiego w sprawie wykonania dokumentacji 

projektowej na zagospodarowanie terenu sportowo-rekreacyjnego  w miejscowości 

Bobrowice wynikiem głosowania 11 „za”, 1 „przeciw”, 3 „wstrzymującymi się” został 

przyjęty. 

3. Wniosek radnego Marcina Jagodzińskiego w sprawie wykonania dokumentacji 

projektowej na budowę chodników wynikiem głosowania 7 „za”, 7 „przeciw”,  

1 „wstrzymującym się” został odrzucony. 

 

Radny Łukasz Dudzic poprosił o wyjaśnienie przesunięć dla Gminnego Ośrodka Kultury  

i Sportu w Bobrowicach. 

Wójt wyjaśnił, że na poprzedniej sesji zostały przesunięte pierwsze środki, a główne koszty 

generują opłaty za utrzymanie obiektów.  

Skarbnik odczytała plan budżetu dla GOKiS. 

Radny Lucjan Tracz oznajmił, że na poprzedniej sesji zadał pytania dotyczące GOKiS i nie 

otrzymał odpowiedzi. 

Wójt wyjaśnił, że pytania należy skierować do dyrektora. 

Radny Jarosław Miś zwrócił się z prośbą o przedstawienie oferty GOKiS wraz  

z harmonogramem i godzinami funkcjonowania obiektu. Dodał, że trzeba spróbować zarabiać 

na obiektach kulturalnych. 

 

Radny Marcin Jagodziński dodał, że również chciałby poznać wizję działalności GOKiS  

i zaproponował zaproszenie dyrektora na sesję. 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że również nie otrzymał odpowiedzi na pytania w sprawie 

GOKiS zadane na poprzedniej sesji. Dodał, że nie chodzi mu o osobę dyrektora, tylko  

o działalność instytucji kultury. 

 

Radny Andrzej Grudziński zadał pytanie ile jednostki kultury będą kosztowały gminę  

w 2021r. oraz dlaczego półkolonia zakończyła się szybciej. 

 

Wójt wyjaśnił, że pytania o harmonogram oraz wizje GOKiS należy kierować do dyrektora, 

natomiast półkolonia została tymczasowo zawieszona. 

Skarbnik przedstawiła przewidywane koszty utrzymania instytucji kultury. 

Radny Jacek Gąszczak zaproponował, żeby dać dyrektorowi GOKiS czas do wykazania się. 

 

Radny Marcin Jagodziński zaproponował, żeby w innej formie przedstawiać uzasadnienie do 

uchwały budżetowej.  

Skarbnik przychyliła się do propozycji radnego. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”, 2 „przeciw”         

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 15 radnych.  
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Ad 12. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym wpłynęły dwie interpelacje  

i dwa zapytania. 

 

Ad 13. 

Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

Radny Łukasz Dudzic przedstawił swoją interpelację wraz z dokumentacją zdjęciową  

w sprawie zamknięcia dla transportu samochodowego mostu w Dychowie ze względu na jego 

zły stan techniczny. Poinformował, że otrzymał odpowiedź, że wszystko jest w porządku i nie 

potrzeba żadnej ekspertyzy. Następnie zawnioskował o przeprowadzenie przeglądu oraz 

utworzenie księgi obiektu budowlanego.  

Wójt przyjął wniosek i zadeklarował, że podejmie działania. 

 

Ad 14. 

Wolne wnioski i informacje. 

Radny Andrzej Grudziński poinformował, że składał również interpelację w sprawie dziur  

i spustów w moście w Dychowie, jednak nieskuteczną. Dodał, że dzisiaj jest to już sprawa 

bezpieczeństwa i poprosił o interwencję w trybie pilnym i załatanie dziury w moście. 

Radny Łukasz Dudzic apelował o zamknięcie mostu dla ruchu samochodowego. 

 

Wójt wyjaśnił, że obecnie planowana jest wymiana nawierzchni mostu, jednak obiekt 

wymaga szerszych działań. Dodał, że nie da się wizualnie określić w jakim stanie. Pozostaje 

również kwestia jego własności. Ustalono, że most jest w ciągu drogi gminnej, dlatego 

remont będzie w takim tylko zakresie.   

Radny Łukasz Dudzic zaproponował, żeby w tym momencie zrezygnować z oferty naprawy 

nawierzchni, ponieważ wymiana nawierzchni na moście o takiej konstrukcji jest wyrzucaniem 

pieniędzy w błoto.   

Wójt przyjął wniosek. 

 

Radny Marcin Jagodziński poparł wniosek radnego Łukasza Dudzica, a następnie poruszył 

temat powołania komisji ds. kanalizacji. Uznał, że adekwatną do tego będzie Komisja 

Budżetu i gospodarki komunalnej i zwrócił się do przewodniczącego komisji o pochylenie się 

nad tematem. 

 

Radny Jakub Leśko podziękował Wójtowi oraz radnym za wsparcie projektów na 

doposażenie OSP Bobrowice. 

 

Radny Jarosław Miś podziękował za udział w pierwszej sesji i zasugerował, żeby projekty 

były podstawą funkcjonowania gminy oraz zaproponował opracowanie długofalowego planu 

przy współpracy radnych. 

 

Radny Marcin Jagodziński poruszył tematy do wyjaśnienia: 

 sprawa wypowiedzenia umowy przez projektanta, co się stanie z dotacją w kwocie 

670.000 zł z programu Maluch +, 

 kiedy będzie ogłoszony przetarg na budowę oświetlenia w Chromowie i kiedy nastąpi 

realizacja zadania, czy został zbadany rynek cenowy, 

 na jakim etapie jest projekt budowy ścieżki rowerowej Dychów-Bobrowice, 

 czy jest już gotowy projekt remontu uliczki w Bobrowicach,  
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 na jakim etapie jest projekt budowy boiska wielofunkcyjnego w Dychowie oraz jaka 

jest koncepcja i rozwiązania technologiczne boiska, 

 przesłanie radnym harmonogramu budowy oświetlenia ulicznego. 

 

Wójt wyjaśnił: 

 prawdopodobnie odbędzie się postępowanie sądowe w sprawie wypowiedzenia 

projektanta,  

 gmina nie rezygnuje z projektu budowy żłobka i będzie szukała rozwiązania jak wyjść 

z tej sytuacji, 

 został zlecony projekt na remont uliczki, 

 budowa ścieżki rowerowej przedłuża się ze względu na konieczność sporządzenia 

map, 

 trwa kompletowanie dokumentów do przetargu na budowę oświetlenia w Chromowie, 

 projekt budowy boiska został zaakceptowany. 

 

Radny Andrzej Grudziński poruszył temat nieczynnej kręgielni oraz kolejnej w tym roku 

podwyżki  opłat za śmieci. Zapytał również gdzie i kiedy można zobaczyć budżet GOKIS-u. 

Wójt poinformował, że zwróci się do dyrektora GOKIS-u o informację w sprawie kręgielni 

oraz zaprosi na posiedzenie Rady Przewodniczącego Zarządu MZGOK, który wyjaśni 

wszelkie wątpliwości związane z podwyżką opłat, natomiast skarbnik prześle radnym budżet. 

 

Radny Marcin Jagodziński zwrócił się z prośbą o naprawę przepustu na dz. nr 801, ponieważ 

poprzednie prace nie zdały egzaminu, a także wyrównanie drogi przy przepuście oraz drogi 

na III tamę. 

 

Radny Łukasz Dudzic przypomniał, że 1 grudnia 2019 r. złożył wniosek z pełną 

dokumentacją do Przewodniczącego Rady o powołanie Młodzieżowej Rady Gminy. 

Przypomniał, ze Komisja Oświaty i spraw społecznych wydała pozytywną opinię o wniosku, 

a Przewodniczący zadeklarował, że projekt uchwały pojawi się na poprzedniej sesji. Zapytał, 

co jest powodem, że tego projektu uchwały do dnia dzisiejszego nie ma w porządku obrad. 

Przewodniczący oddał głos Sekretarz, która wyjaśniła, że zgodnie z art. 5b ust. 2 rada gminy 

na wniosek zainteresowanych środowisk może wyrazić zgodę na utworzenie młodzieżowej 

rady gminy. Dlatego do rozpoczęcia procesu legislacyjnego jest potrzebny wniosek 

zainteresowanych środowisk, którego nie otrzymała.  

 

Radny Łukasz Dudzic uznał, że jest mieszkańcem gminy i składa wniosek jako 

zainteresowane środowisko, a jeżeli nie należy potraktować wniosek jako projekt uchwały 

radnego.  

 

Ad 15. 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła 

zamknął obrady, dziękując wszystkim za udział.  

Sesję zakończono o godz. 11:46.  

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:                                                                             Przewodniczył: 

 

Ewelina Roszak                                                                         Łukasz Kamerduła 

 2021-07-28 


